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2023. július 29. szombaton a Művelődési Központban
rendezte a Tököli Kick-box Egyesület megalakulásá-
nak 40. évfordulóját ünneplő gála programját. Gnyá-

lin István az egyesület alapítója köszöntötte a régi és új ver-
senyzőket s meghívott vendégeket. A vendégek között volt
Hoffman Pál Tököl polgármestere, Dunaharaszti képvise-
letében Gerber Ferenc képviselő, s szponzoraik közül Sebő
Gyula a Julius K9 tulajdonosa is. Gnyálin István bemutatta
a klubról írt Emlékkönyvet és az erre az alkalomra készített
„Dokumentumfilm”-gyűjteményt. Ez egy 214 részből álló
30 órás anyag, ami 1983-tól öleli fel az egyesület életét. Az
ünnepséget állófogadás és kvízműsor követte, majd kisor-
solták a tombolanyereményeket. Gnyálin István megfogal-
mazása szerint a „rendezvény kiváló időutazás volt. Öröm
volt látni a sok boldog embert, akik a kick-box sportban el-

töltött 40 évének részesei voltak”. Tanítványok, akik közül
sokan külföldön élnek, s a nagy távolság ellenére is eljöttek.
Régi versenyzőtársak, a sportág legjobbjai, közöttük több
régi világbajnok. Köszönet jár a sok hasonló értékrendű
résztvevőnek, hogy a 40. évforduló megünneplésének ré-
szesei voltak. Gnyálin István külön köszönetét fejezte ki a
rendezvény költségeit támogatók felé, s kiemelte G. Né-
meth Irén, Kócs Ildikó, Nagy Gábor, Misinszky Gábor és
Jakab Sára rendezésben nyújtott önzetlen munkáját. 
A város vezetése és a tököliek nevében is gratulálunk a ki-
váló közösségnek a jubileumhoz. Köszönjük valamennyi-
üknek, s kiemelten Gnyálin Istvánnak, hogy magas színvo-
nalú munkájukkal, eredményeikkel évtizedek óta erősítik
Tököl jóhírét. 
További sikeres éveket kívánunk!

40 éves kick-box jubileum
Örömteli találkozások
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Műszaki EllEnőr, tulajdonjog átadás, 
kErékpárÚt tErvkészítés

Újabb lépés történt a Napsugár és Horvát Óvoda felújítása
és bővítése projekt megvalósulása érdekében. A felkért
ajánlattevők közül az építési beruházás műszaki ellenőri
feladatainak ellátására a HÁZ Plusz Kft-t bízták meg. A vál-
lalási ár 4.850 MFt+ÁFA, ami a pályázat költségvetésében
elszámolható.
A Magyar Állam javára történő ingyenes területátadásról is
döntött a képviselő-testület. A Ráckevei út Csépi út Hősök
tere körüli szakaszát állami vagyonkörbe, a Magyar Közút
vagyonkezelésébe térítésmentesen átadta.
Az Aktív- és Ökoturisztikai Fejlesztési Központ Nonprofit Kft.
megbízásából a Cívis Komplex Mérnök Kft. végzi a "Térségi
jelentőségű kerékpárutak tervezése" feladat kapcsán, azon
belül a Tököl várost, Szigetújfalu és Szigetcsép községeket
érintő „Tököl és Szigetújfalu közötti kerékpározható köz-
utak tervezése” című projekt tervezési feladatait.
A tervező kft. ügyvezetője tájékoztatott arról, hogy a terve-
zési szerződés tartalmazza feladatként az építési engedé-
lyek megszerzését, azonban a Cívis Komplex Mérnök Kft
nem lehet közúti beruházó, így az építési engedély sem
szólhat a nevére. Emiatt megkeresték az érintett önkor-
mányzatokat azzal, hogy vállalnák-e, hogy az építési enge-
délyek - mint építtető - Tököl Város Önkormányzata, Szi-
getújfalu Község Önkormányzata és Szigetcsép Község Ön-
kormányzata nevére szóljanak. A Képviselő-testület:
1. Meghatalmazza a Cívis Komplex Mérnök Korlátolt Fele-
lősségű Társaságot mint Tervezőt, hogy a „Tököl és Szige-
tújfalu közötti kerékpározható közutak tervezése” feladat
teljesítése során az egyedi vizsgálati eljárás lefolytatása
során Tököl Város Önkormányzata, mint Építtető helyett
és nevében eljárjon, azzal a feltétellel, hogy az eljárás során
felmerülő eljárási díjak és szakhatósági díjak költségvise-
lője a megrendelő, az Aktív- és Ökoturisztikai Fejlesztési
Központ Nonprofit Kft. 
2. egyetért a Cívis Komplex Mérnök Korlátolt Felelősségű
Társaság, mint Tervező meghatalmazásával annak érde-
kében, hogy a „Tököl és Szigetújfalu közötti kerékpároz-
ható közutak tervezése” feladat teljesítése során az enge-
délyezési és kiviteli tervek elkészítéséhez kapcsolódó ke-
zelői és üzemeltetői egyeztetések során, az adat-
szolgáltatások, jóváhagyások beszerzése ügyében; továbbá
az útépítési és műtárgyépítési engedélyezési; a vízjogi lé-
tesítési engedélyezési; közművezetékekkel kapcsolatos ki-
váltási vezetékjogi, bányakapitányi és szolgalmi jogi; er-
dészeti, ingatlanügyi és építésügyi hatósági eljárásokban,
továbbá földhivatali és egyéb engedélyek megszerzése
ügyében Tököl Város Önkormányzata, Szigetújfalu Köz-
ség Önkormányzata és Szigetcsép Község Önkormány-
zata mint Építtetők helyett és nevében eljárjon azzal a fel-
tétellel, ha az Tököl Város Önkormányzata számára a ké-
sőbbi megvalósítás során sem jár költségvetési forrás
biztosítással.

közbEszErzésEk, gázár, közétkEztEtés
•Sikeresen lezárult a Jászberény Városi Önkormányzat
által gesztorált a 2023. október 1-jén kezdődő, Tököl ese-
tében két évre szóló gázidőszaki energiabeszerzésre kiírt
közbeszerzési eljárás, ahol mind a fedezeti értékekhez,
mind az önkormányzatok által egyénileg elérhető piaci
árakhoz képest kedvező árat sikerült elérni.
Jó időben történt az eljárás lefolytatása, mivel a tavalyi
csúcs árakhoz viszonyítva idén folyamatos csökkenést (70-
80%) mutattak az energiatőzsdei árak, amelyek hozzájárul-
tak a kedvezőbb energiaárakhoz.
A Sourcing Hungary Kft. által meghirdetett tenderre kettő
ajánlat érkezett.
A legjobb ajánlatot a MVM Next Energiakereskedelmi Zrt.
tette: nettó 370,68 HUF/m3 egységáron.
• Felülvizsgálták az étkezési térítési díjakat. A gyermekét-
keztetési és egyéb térítési díjak 2023. október 2-ig érvénye-
sek. Ezt követően tárgyalták a Tököl közétkeztetés biztosí-
tása közbeszerzésre érkezett ajánlatokat. Megállapították,
hogy bár öt ajánlat érkezett, érvényesnek, értékelhetőnek
a Bíráló Bizottság a Prizma-Junior Közétkeztetési Zrt. aján-
latát tartotta. A Képviselő-testület felhatalmazta Hoffman
Pál polgármestert a szerződés aláírására.

Új térfigyElő kaMErák
Több hete meghozta a Képviselő-testület a döntést új tér-
figyelő kamerák elhelyezéséről. Erről a városi honlapon és
a Tököl: Tények, közügyek facebook oldalon, s a Tököli
Tükörben is tájékoztatást adtunk.  Hat helyszínen 11 térfi-
gyelőkamera kerül elhelyezésre a tököli illegális hulladé-
kelhelyezési problémák megelőzésére. Bízunk benne, hogy
a közel 7MFt-os beruházás jelentős változást eredményez
a szabálytalanságokat elkövetők távoltartásában. A tapasz-
talatok azt mutatják, hogy a kamerák segítségével a rend-
őrségi intézkedések is sikeresebbek. Jelentős visszatartó
ereje van az így kiszabható 50eFt-os bírságnak is. Felhívjuk
a figyelmet, hogy a kamerák rövid időn belül működésbe
lépnek és aki mégis illegális hulladékot helyez el, komoly
bírság mellett a szemét elszállítására is kötelezve lesz. A fel-
adat teljesítéséhez Elmű-s egyeztetés szükséges oszlopok ál-
lítása miatt, valamint minden helyszínen biztosítani kell az
internet elérést. A szerződés aláírására várhatóan a jövő
héten kerül sor.

MEgkEzdődött a ravatalozó 
faszErkEzEténEk MEgErősítésE

Alvállalkozóként a Kon-
csár Bt. végzi a Csépi úti
temető ravatalozóján
szükséges javítási munká-
kat. Ez a vállalkozás mű-
ködött közre az esztéti-
kus, egykor megyeszerte
elismerést kiváltó épület
megépítésénél is. A munkálatok költségére a Képviselő-tes-
tület bruttó 15,9 MFt-ot biztosított, s a Gyertyaláng Kft. 4
MFt-tal járul hozzá a rekonstrukciós munkához. A Polgár-
mesteri Hivatalhoz érkező bejelentések alapján vizsgáljuk
a nyomós kutak kiváltásának lehetőségét is, azonban a tá-
volabbi területeken még nincs elektromos áram. Az odave-
zetés költségeinek felmérése folyamatban van.

ErőfEszítésEk a lakótElEpi kispostáért
Hoffman Pál polgármester folyamatos tárgyalásokat folytat a
lakótelepi kisposta megmentése ügyében. Miután a jelenlegi
szolgáltató szerződése a postával lejár, fennáll annak a veszé-
lye, hogy megszűnik ez a szolgáltatás. A tárgyalások eredmé-
nyeként azonban elhárulhatnak az akadályok, amennyiben a
képviselő-testület a feladatellátáshoz szükséges személyi és
tárgyi feltételeket biztosítani tudja. 
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a közösségvEzEtők tEljEsítMényE
pótolhatatlan

Fogadás a polgármesteri hivatalban
Hoffman Pál polgármester baráti hangulatú fogadást adott
a képviselő-testületi támogatást elnyert közösségek vezetői
számára. A családias hangulatú találkozó során kifejtette a
közösségek értékteremtő, hagyományőrző és önazonossá-
got erősítő szerepének fontosságát.
A közösségekben megszerezhető, megerősödő képességek,
jellemvonások az élet bármely területén hasznos erényeket
jelentenek. Kiemelte a közösségvezetők teljesítményének
pótolhatatlanságát, s afeletti örömét, hogy a tököli közös-
ségek vonzó eseményei, rendezvényei sok embert érintenek
meg, s hogy a képviselő-testület kifejezett célja a közösségi
élet erősítése.
A kötetlen beszélgetés során a jelenlévők örömmel állapí-
tották meg, hogy a jövőben kedvező változás áll be, mert a
támogatásukat a képviselő-testület már év elején a költség-
vetésben biztosítja.

Újraindult a koMp
Sikeresen egyeztettem Kő-
vári Ferenccel, a Ferry Rév-
hajózási Kft. tulajdonosával,
a tököli kompjárat üzemelte-
tőjével. Természetesen a
kompjárat újraindítása mel-
lett, a környezet rendezésének szükségességére is felhívtam
a figyelmet. Véleményt cseréltünk egy partmenti vendég-
látó egység létrehozásáról is. 
A témákat sorba rendezve, összegezhető a helyzet.
1. Miután országos problémát okozva megszűnt a hajóve-
zető-képzés, a budapesti idegenforgalom, és a külföldi mun-
kavégzés nagyobb bérlehetősége elszívja a munkatársakat.
2. A régi büfé engedélye megszűnt. Az új engedélyezés új
tervek alapján történhet. Építkezés a vízügy területén nem
lehetséges, a nyári gáthoz tartozó önkormányzati területre
vonatkozó igény megfogalmazódott. A terv elkészülte után
a Képviselő-testület elé kerül.
3. A komp melletti szakaszon kikötőpontonok elhelyezését
is tervezik, mely hajófogadásra is alkalmas lesz. 
Felhívtam a figyelmet arra, hogy a terület kiemelt jelentő-
ségű számunkra, s amennyiben a szerződés betartása hosz-
szabb időre problémás, az önkormányzat keresni fogja a
más típusú működtetés iránt érdeklődő partnereket.
Kővári Ferenc bizakodóan nyilatkozott a közeljövőről. A ha-
marosan újra induló hajóvezető- és matrózképzés vélemé-
nye szerint megoldja a személyi problémákat. Ígérete alap-
ján a Tököl-Százhalombatta közötti kompjárat 2023. októ-
ber 30-val újraindult.
Vállalkozása a szerződésben és pályázatban vállalt kötele-
zettségeit teljesíti. A kieső időben az önkormányzatok havi
támogatása természetesen nem került átutalásra.

villáMvédElEM a sportcsarnokban
Az intézményi és városgondozási
felújítási munkák mellett a költség-
vetési helyzet lehetővé teszi néhány
fontos kisebb beruházási, felújítási
feladat teljesítését is. A képviselő-
testület döntése alapján a 3 ajánlat
közül kiválasztott Nakama-Team
Kft. már végzi a Sportcsarnok vil-
lámvédelmének kiépítését. A bruttó
5,8 MFt-os látványos, épületen vég-
zett munka átadása szeptember 20-
án megtörtént.
Külső és belső helyszínen valósul meg a Sportcsarnok vilá-
gító ablakai tartószerkezetének megerősítése, illetve az öl-
tözői folyosó tetőszerkezetének felújítása.

babatáMogatás
Új támogatási formaként, 2022
őszén döntött a képviselő-testület
az újszülött tököli gyermekek tá-
mogatásáról. A születési támogatás
összege 25 eFt gyermekenként. Az
igénylésre formanyomtatvány készült, és a védőnők is tá-
jékoztatják az érintett családokat a támogatásról. Az év fo-
lyamán eddig 40 igénylés érkezett, ami azt mutatja, hogy a
családok felének figyelmét elkerülte ez az információ. Bí-
zunk benne, hogy a születésszám a kormány családtámoga-
tási döntéseinek köszönhetően idén közel lesz a százhoz. A
támogatások összege a költségvetésben rendelkezésre áll.

vEsztEségMEgosztás, bővítési tErv
Ismét tárgyalóasztalhoz hívták a Fővá-
rosi Vízművek vezetői a velük kapcsolat-
ban lévő települések vezetőit. A most
már pontosabb és a korábbinál alacsonyabb összegű veszte-
ségmegosztás témájában várják a tulajdoni hányadnak meg-
felelő vállalást. Tököl esetében ez nem jelentős összeg. Az
FVM vezetése emellett levélben kérte a Gördülő Fejlesztési
Terv módosítását, s benne a Szennyvíztisztító bővítési tervé-
nek I. ütemre vállalását. A megküldött dokumentumok el-
térően a korábbi I. ütemre tervezett 10 millió Ft-os (kiegyen-
lítő medence) tervköltségen felül újabb 76 millió Ft összegű
tervköltségről szólnak. Miután még nem látjuk a város jövő
évi költségvetésének szabadon felhasználható részét, vára-
kozó állásponton vagyunk. Természetesen tájékozódunk a
társtulajdonos Halásztelek és Szigethalom álláspontjáról is. 

kEdvEző ajánlatokat várunk
Nagy az érdeklődés a Napsu-
gár és Horvát Óvoda bővítési,
korszerűsítési projektje iránt. A
Nedwed Ügyvédi Iroda, s a ter-
vező Sipiczki Zoltán várta a
2023. október 17-én a pályázat
benyújtására készülő cégek
képviselőit az intézményben. Több, mint 10 magyarországi
cég szakemberei tehették fel kérdéseiket a kiírással, s a
részletekkel kapcsolatban. Egészen biztosan lesznek írásban
feltett kérdések is, melyeket a pályázat beadásához szüksé-
ges időben kell megválaszolni. A bruttó 641,35M Ft-os fel-
adat iránti érdeklődés érthető, hiszen kevés városban ma-
radt meg ilyen nagy összegű építési beruházás lehetősége.
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tEljEs volt az EgyEtértés a 2023. augusztus
24-Ei képvisElő-tEstülEti ülésEn

2023. augusztus 24-én ülést tartott a város képviselő-testü-
lete, az alábbiakban mutatjuk a napirendeket és a szavazá-
sok eredményeit. 
részt vett 9 képviselő: Hoffman Pál, Ágics Antal, Csurcsia
István, Füle Zoltán, Gergics Illés, Kiss László, Malaczkó Ist-
ván, Vejmola István, Vukov Máté. 
Bejelentéssel távol 3 képviselő: Farkas Zsuzsanna, Karászi
László, Vaslaki Judit.

szErvEzEtt Munka a nyilvános bizottsági 
és képvisElő-tEstülEti ülésEkEn

A Képviselő-testület augusztus 24-én csütörtökön tartotta
soron következő ülését. Az elmúlt napokban olvasható dön-
tések, s a viták az eddigi 30 ülésünkhöz hasonlóan nyilvá-
nosak voltak. Kivételt csupán a zárt ülés vitái képeznek, de
ezen ülések határozatai is nyilvánosak. 
A valótlan facebook állításokkal szemben az eddigi összes
előterjesztés a képviselők számára a jogszabályi határidő-
ben, tehát 5 nappal az ülés előtt elérhető volt. Ülés előtti
kiegészítő indítvány csak sürgősségi esetben fordul elő,
2019-től az eddigi 30 ülés 556 napirendjét megelőzően erre
35 alkalommal került sor. 
A képviselői hozzászólásokból ismeretes, hogy az együtt in-
duló csoportok, így a Fidesz-KDNP képviselői és a CKE
képviselői is előzetesen tárgyalják az előterjesztéseket, s a
bizottsági ülésekre vagy egyeztetett, vagy egyéni álláspont-
tal érkeznek. A vélemények a bizottsági üléseken ütköznek,
szükség esetén módosító javaslatok születnek, és így több-
ségi bizottsági álláspont alakul ki. A képviselő-testület a bi-
zottsági véleményről szavaz, de még ekkor is tehetők mó-
dosító javaslatok. Ezekről az eredeti javaslat előtt kell sza-
vaznia a testületnek. 
Teljes tájékozatlanságot vagy tudatos félrevezetést mutatnak
azok a facebook buborékos felvetések, melyek titkos előter-
jesztésekről, meg levél vagy internetes szavazásról szólnak.
Egy-egy napirend zárt ülésen történő tárgyalása sem az ér-
deklődők, hanem az érintettek érdekei miatt, a jogszabályi
előírások szerint történik. Az előterjesztések és döntések
visszamenőleg is elérhetők, tehát bárki meggyőződhet róla,
hogy a költségvetések és az éves költségvetési beszámolók
is a képviselők rendelkezésére álltak és állnak. 
a képviselő-testületi ülésekről videófelvételek Tököl
Város honlapján keresztül archiválásra kerülnek, s elér-
hetők. az aktuális felvétel a jegyzőkönyv aláírásával azo-
nos időpontban válik elérhetővé. 
https://www.tokol.hu/tokolrol/videofelvetelek/
https://www.youtube.com/@tokol7363/videos

nyitott képviselő-testületi ülések

Napirend Szavazások 
1.) 3. számú háziorvosi körzetre vonatkozó 

feladat-ellátási szerződés módosítása 
9 egyhangú igen 

2.) A Tököl-Szigetújfalú kerékpárút építtetői 
feladatainak vállalása 

9 egyhangú igen 

3.) Beszámoló a két ülés között történt 
eseményekről és a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról  

9 egyhangú igen 

4.) A Képviselő-testület 2023. II. félévi 
munkaterve 

9 egyhangú igen 

5.) Beszámoló az óvodák működéséről 
(2022/2023. nevelési év)  

9 egyhangú igen 

6.) Közösségi támogatások  9 egyhangú igen 
7.) Az Önkormányzat 2022. évi gyermekjóléti 

és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról szóló beszámoló kiegészítése  

9 egyhangú igen 

8.) Tököl 2200 hrsz-ú ingatlan (Hősök tere) 
terület- és tulajdonjogi rendezése 

9 egyhangú igen 

9.) Védőnői Szolgálat épületrészének átadása  9 egyhangú igen 
10.) Útkarbantartási ajánlatok elbírálása 9 egyhangú igen 
11.) A tököli 1408/4 hrsz-ú ingatlan (korábbi 

Rencs-féle ház) értékesítése árverés útján 
9 egyhangú igen 

12.) A tököli 0109/3 hrsz-ú önkormányzati 
tulajdonú telek (volt hulladéklerakó) 
megosztása 

9 egyhangú igen 

13.) Tájékoztatás a hulladékgazdálkodással 
kapcsolatos feladatok átalakulásáról 

9 egyhangú igen 

14.) Tököl Városi Uszoda nyitva tartása 9 egyhangú igen 
15.) Napsugár és Horvát Óvoda felújítása és 

bővítése projektjének műszaki ellenőr 
kiválasztása 

9 egyhangú igen 

16.) Étkezési térítési díjak felülvizsgálata 9 egyhangú igen 
17.) Helyi önkormányzati rendeletek technikai 

deregulációja 
9 egyhangú igen 

18.) Létszámstop feloldási kérelmek 9 egyhangú igen 
19.) Óvodai csoportlétszám túllépésének 

engedélyezése a 2023/2024. nevelési évre 
9 egyhangú igen 

20.) Tájékoztató a 2023-2025. évi földgáz 
energia beszerzés közbeszerzési eljárás 
eredményéről 

9 egyhangú igen 

21.) Tököl, Aradi utca 56. szám alatt található 
Városi Sportcsarnok villámvédelmi 
hálózatának kiépítési munkáira a nyertes 
ajánlattevő kiválasztása 

9 egyhangú igen 

22.) A városi térfigyelő kamerarendszer 
beszerzésére, hálózatának kiépítési 
munkáira és a rendszer üzemeltetésére a 
nyertes ajánlattevő kiválasztása 

9 egyhangú igen 

23.) Gördülő Fejlesztési Terv 2024-2038 
(Beruházási terv, Felújítási és pótlási terv) 
jóváhagyása 

9 egyhangú igen 

24.) Tököl, Fő utca 92. és a Fő utca 117. 
mögötti központi WC, valamint az Árpád 
köz burkolat szélesítése és az Alkotmány 
utca forgalomcsillapításával kapcsolatos 
tervek megvalósítása 

9 egyhangú igen 
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isMét ülésEzEtt a képvisElő-tEstülEt
2023. szeptember 28-án is ülést tartott a város képviselő-
testülete. Az alábbiakban mutatjuk a napirendeket és a sza-
vazások eredményét. Részt vett 11 képviselő: 
A Képviselő-testület tanácskozásáról, döntéseiről a videó-
felvétel hibája miatt képi anyagot nem tudunk bemutatni,
azonban az ülés hangfelvétele teljes egészében a nyilvános-
ság rendelkezésére áll.
részt vett 11 képviselő: Hoffman Pál, Ágics Antal, Csurcsia
István, Farkas Zsuzsanna, Füle Zoltán, Gergics Illés, Kiss
László, Malaczkó István, Vaslaki Judit, Vejmola István,
Vukov Máté. 
Bejelentéssel távol 1 képviselő: Karászi László

Napirend Szavazások 
1.) Beszámoló a két ülés között történt eseményekről és a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 11 egyhangú igen 

2.) 2023. évi költségvetés módosítása 8 igen, 3 
tartózkodás 

3.) Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2023. évi fordulójához 

11 egyhangú igen 

4.) Az óvodák tájékoztatója a 2023/2024. nevelési év beindításáról 11 egyhangú igen 

5.) Javaslat Pest megyei kitüntető díjak adományozására 
11 egyhangú igen 

6.) A Dunai Repülőgépgyár Magyarország Kft. szabályozási terv módosítási kérelme 
11 egyhangú igen 

7.) A közterület-használat szabályozásáról, díjazásáról szóló 17/1999. (IX.7.) számú rendelet módosítása 
11 egyhangú igen 

8.) A „Napsugár és Horvát Óvodák bővítése és felújítása” tárgyú nemzeti nyílt közbeszerzési eljárás dokumentumainak jóváhagyása 

11 egyhangú igen 

9.) Integrált településfejlesztési stratégia módosítása - Tököl – ITS módosítása – záró vélemény a 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet alapján 

11 egyhangú igen 

10.) ZÁRT - Sajátos nevelési igényű gyermek Narancsliget Óvodában történő nevelése költségeinek kiegészítése 

11 egyhangú igen 

11.) ZÁRT - Tököl Szociálpolitikai Lehetőségeinek Fejlesztéséért Alapítvány támogatási kérelme 
9 igen, 2 
tartózkodás 

 

 

       
A médiában sorra olvashatjuk, hogy vá-
rosok, falvak rendelnek el beépítési ti-
lalmakat, s állítják meg az építkezési le-
hetőségeket, és a korábbi fejlesztési el-
képzeléseiket. 
Tököl otthonos hely marad. A szigorú
építési szabályokról a Képviselő-testület

már 13 éve döntött. Környezetünkben Dunaharasztin, Szi-
getszentmiklóson, Halásztelken, Szigethalmon, s most már
Érden is szigorúbb építési szabályokról döntöttek. Tökölön
ezt a döntést mi 13 évvel ezelőtt meghoztuk.
Az építési telekméretek (min. 650-800 m2), s a főszabály, az
„egy telek, egy lakás” meghatározása szigorúnak tűnt, de jól
szolgálta az itt élő családok érdekeit. 
a hosszú távra kialakított koncepció és gyakorlat bevált.
Ezt jól mutatja a lakosságszám-változás. 2001-ben a várossá
váláskor 8.703-an laktunk Tökölön, az elmúlt húsz évben ez
10.600 főre nőtt. Bizonyított, hogy mi nem a lakosságszám-
növekedésben, a beköltözések erőltetett menetében gondol-
kodtunk. A fejlődést a tököli családok életének jobbításában,
kényelmének elősegítésében, a biztos munkahelyekben lát-
tuk s látjuk. 
2020-ra új helyzet állt elő. A Magyar Kormány családtámo-
gatási döntései miatt kialakult építési láz bennünket is elért.
Tököl vonzó lakóhely, így befektetési célponttá vált. A város
belső területeinek családi házas beépítése és a társasházi be-
építések nyomán az elmúlt években mintegy 200 lakásba
költöztek új lakók, akiknek fogadására készen álltunk. Kü-
lönleges helyzet, hogy minden gyereket fel tudtunk venni
bölcsődébe, óvodába, iskolába.
nyomás van rajtunk egy sokkal sűrűbb beépítettségű, sok-
kal több idegent beengedő, befogadó városfejlesztési irány
felé. Mi viszont mást gondolunk erről, ezért a szabályaink is
szigorúbbak, mint másutt. Nemcsak 2-3 éve, mint a szom-
szédainkban, hanem 13 éve, amikor az első nagyarányú épí-
tési, beruházási hullámmal szembesültünk. A város mostani

nyugalma, rendezettsége Tököl Város Önkormányzat Kép-
viselő-testületének 15/2010. (IX.28.) számú rendelete a Tököl
Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló döntés helyességé-
nek visszaigazolása.
A Közép-Magyarországi Gazdaságfejlesztési Zóna komplex
fejlesztéséért folyó előkészítő munka során kifejtettem állás-
pontomat Láng Zsolt kormánybiztos megkeresésére. Hosszú
ideje az a véleményem, s ebben a képviselő-testület többségét
is magam mögött tudom, hogy a Csepel-szigetre is vonatkozó
fejlesztési dokumentumokban meg kellene határozni azokat
a határokat, amelyek a térség jövőjét, elsősorban az itt élő
családok érdekeinek megfelelően biztosítanák.
Polgármesteri munkám során a Tökölt érintő döntéseknél
ezeket a szempontokat figyelembe vettem, s érvényre jutta-
tásukra is törekedtem. Azt az álláspontot képviselem, hogy
Szigetszentmiklóst és a vonzáskörzetében lévő településeket
nem lehet egymástól független, különálló tényezőként ke-
zelni. Ugyanakkor el kell fogadni, hogy az önkormányzati
törvény által biztosított települési önállóság térségi jelentő-
ségű döntéseket is eredményez. 
Tökölön elkötelezettek vagyunk a települési és térségi fej-
lesztések mellett, de ezt a minél élhetőbb környezet kialakí-
tásával, a természeti táj védelmével, a szolgáltatási és közle-
kedési körülmények javításával tartjuk csak elfogadhatónak.
Célunk továbbra is az európai szintű, kertvárosias Tököl.
Ki lehet mondani, hogy irigyelt körülmények között, igényes
lakásokban, családi házakban, zöld, kertes övezetekben
élünk. Emberi léptékű az épületek egymástól való távolsága,
és a bennük lakók száma. Tököl otthonos hely. A mi felfogá-
sunkban a kertvárosi léthez nemcsak az egyéni komfortérzet
tartozik, olyan közösségi tereink, intézményeink vannak,
amelyek a szélesebb összetartozást mutatják és segítik.

Hoffman Pál
Polgármester

Városfejlesztés i. – területfelhasználás
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kiemelt téma napjainkban a környezetünkben lévő váro-
sok, így Tököl népességszámának változása.
Tököl vezetését, s személyesen engem is évtizedek óta fog-
lalkoztat a téma. Miután ma is érvényes célunk Tököl eu-
rópai szintű kertvárossá emelése, érdemes végigtekinteni
a folyamaton. Kiindulásként rögzítem, hogy elfogadhatat-
lannak tartom azt az álláspontot, amely szerint a spontán
változások olyan erejűek, hogy megváltoztatásukra nincs le-
hetősége az adott város vezetésének. Bizony a helyi szabá-
lyozási dokumentumokban mi, a választók bizalmával ki-
tüntetett vezetők kezdeményezzük, s a szakhatósági egyez-
tetések után véglegesítjük szülőföldünk beépíthető
területeinek nagyságát, a beépíthető telekméreteket, s az
adott telekre építhető ingatlanok számát. Így tehát a mi fe-
lelősségünk az építési, kereskedelmi és ipari területek le-
határolása, s az építési telkek felhasználásának szabályo-
zása. Ezeket a szabályokat 8-10 évente szükséges felülvizs-
gálni, azaz az új jogszabályokhoz és igényekhez igazítani. 
a tököli folyamat elemzéséhez pontosítanunk kell az
alaphelyzetet:
1990-ben a statisztika 6300 tököli lakost mutat, de meg kell
említeni, hogy a repülőtér melletti szovjet bázison még leg-
alább 6000 szovjet katona is tartózkodott.
1991-es távozásuk után megkezdődött az ottani lakóingat-
lanok felújítása és értékesítése, ami a tököli nem túl erős
családiház-építési hullámnak nagyszámú lakótelepi társas-
házi ingatlant, illetve a nagyközséghez kapcsolódó üresen
álló területen mintegy negyven családi házat eredménye-
zett. 
1993-tól 2010-ig a felújított lakások száma meghaladta az
1000-et, ami jelentős lakosságszám növekedést hozott. 
2001-ben a városi cím elnyerésének idején Tököl lakossá-
gának száma 8638 fő volt. Tehát a növekedés 10 év alatt
2334 új lakót jelentett.
2009-ig a népességgyarapodás még mindig a pesti úti la-
kótelepi bejelentkezések miatt 1526 fővel nőtt, s tízezer
fölé került. Pontosan 10.164-en laktak ekkor Tökölön.
Ebben az időben elérte Tökölt a Csepel-sziget északi részén
Szigetszentmiklóson, Halásztelken és Szigethalmon már
korábban komoly változásokat hozó lakásépítési beruházási
hullám. Azzal szembesültünk, hogy egy hét alatt negyven
építési engedélykérelem érkezett a Polgármesteri Hivatal
Műszaki Irodájához. azonnali intézkedést javasoltam, s a
képviselő-testület szigorított a korábbi beépítési szabá-
lyokon. A szabályos méretű telkeken amelyeket a táblázat
mutatja egy, azaz egy lakóingatlan építését engedélyeztük.
Mint a grafikonon is látható, ez a döntés hosszú évekig
lassú, kiegyensúlyozott lakás- és lakosságszám növekedést
hozott. 
2019-ben Tököl népessége 10.235 fő volt, ami alig 70 fős
gyarapodás 10 év alatt. Ez példa nélküli az agglomeráció-
ban. 2018 óta a magyar kormány családtámogatási döntései
Tökölön is felgyorsítottak folyamatokat. A beépítési szabá-
lyaink alapján a megosztott ún. „nyeles telkek”, valamint a
társasházépítésre kiszabályozott területek gyorsabb beépí-
tése miatt a 15 évre ütemezett 2000 fős lakosságszám emel-
kedésből három év alatt 474 fős növekedés teljesült. Ezt a

számot nem csupán az új beépítések okozták, növekedést
okozott a nagyszámú belterületi, többségében 1-2 idős által
lakott családi házak értékesítése is, melyekbe fiatal, kétgyer-
mekes családok érkeztek.
2023.01.01-én Tököl lakosságszáma még mindig nem érte
el a 11 ezret. Fontos tény, hogy a jelenlegi létszámra a
város vezetése felkészült. A 4 háziorvos, 2 gyermekorvos,
2 fogorvos s a 4 védőnői körzet megfelelő egészségügyi el-
látást biztosít. 
Döntéseink nyomán a helyi bölcsődében, óvodákban és az
iskolában a szülői igényeket teljes mértékben ki tudjuk elé-
gíti. Minden gyermeket fel tudunk venni a tököli önkor-
mányzati intézményekbe!
Fontos tudnivaló, hogy az állandó lakosságszám-emelkedés-
ben mintegy 200 fővel szerepe van a két, időközben elin-
dult idősotthonnak is. 
Tököl esetében a volt szovjet lakótelep egy elkerülhetet-
len kényszerhelyzet volt. a volt szovjet lakások átadása
után a tököli beépítések is a szigorú helyi szabályok alap-
ján alakultak. a pesti úti lakások egyszeri növekedést
hozó átadása után a növekedést alacsony szinten tartjuk. 

Hoffman Pál
Polgármester

Városfejlesztés ii. – lakosságszám-növekedés
30 év alatt közel megduplázódott Tököl s a környékbeli városok lakossága



7Tököli Tükör KÖRNYEZETVÉDELEM

Tisztelettel köszöntöm Bóna Zoltán Országgyűlési képvi-
selő Urat, a Tököli Képviselő-testület és bizottságok meg-
jelent tagjait, a kivitelező cég, a Globe Aqua Kft. vezetőit,
és a projektmenedzsmentet, Kánai Gergelyt és munkatár-
sát, Turcsány Andreát.
Tököl egy kiemelten fontos helyszínén állunk, egy mérföld-
kőnek számító beruházás kapcsán. A környezetvédelem,
természetvédelem mindig, így már 33 éve kiemelt felada-
tokat jelent Tökölön.
•A levegőszennyezettség ügyében elsősorban érdekvé-
delmi, jogi szerepünk van. Zajvédelmi ügyekben alapvetés,
hogy semmiféle változást nem támogatunk, ami a repülőtér
környezetében lakók nyugalmát zavarná. 
•A szennyvízelvezetés, -tisztítás területén hajtottuk végre a
legjelentősebb fejlesztéseket. 
•1990-ben megmentettük a csődbe jutott szennyvíztisztítót.
•1994-ig megoldottuk a Pesti úti lakótelep hulladék-elszál-
lítási és szennyvíztisztítási problémáit. 
•1994-ben elkészült Tököl szennyvíztisztító rendszere. 10
éves folyamatban, nyitottságunknak köszönhetően előbb
Halásztelek, majd Szigethalom szennyvízének tisztítását is
megvalósítottuk. Két újabb településnek is segítettünk, ami-
kor Szigetcsép és Szigethalom szennyvizét is befogadtuk. 
Megoldottuk a kis-dunai ingatlanok szennyvíztisztítását.
A bővítésnek, korszerűsítésnek köszönhetően büszkén
mondhatjuk, hogy tiszta vizet engedünk a Dunába. 
•Megszabadultunk évente 15-20 MFt környezetvédelmi bír-
ságtól.

•Mérföldkő volt a kommunális hulladékgyűjtő bezárása,
később a sittlerakás megszüntetése. Ezek a döntések meg-
változtatták a területek jellegét, s a Csépi úthoz közeli tel-
kek megtisztítása után, ha lassan is, de életre kelt a „barna
övezet”. Kereskedelmi üzletek, ipari tevékenységet folytató
cégek adnak munkát többszáz tökölinek, s hoznak jelentős
helyiadó-bevételt a városnak.
Most újabb mérföldkőhöz érkeztünk. A Csépi útra nyíló te-
rületek után most a belső területek megtisztítása, majd
hasznosítása történik meg. Több, mint 200 ezer m3 hulla-
dék feltárása, rendezése, takarása történik meg egy 300
MFt-os projekt keretében. Ebből a beruházás kivitelezési
költsége közel 246 MFt. Nagy dolog, hogy így a szovjet
megszállók távozásakor idehordott szemét is feldolgozásra,
rendezésre kerül.
A feladat több évtizedes kötelezettség. Terveink régen ké-
szen állnak, de forrást a munkákra eddig nem tudtunk biz-
tosítani. Többször kellett halasztást kérni a szakhatóságtól.
Volt, amikor bírságtól kellett tartanunk, s külső finanszíro-
zóval tárgyaltunk. Miután ellenszolgáltatásként a területet
kellett volna átadnunk, kockázatot vállalva vártunk. S iga-
zunk lett. A magyar kormány TOP Plusz pályázat keretében
támogatást adott a feladatra. 
Köszönöm mindenkinek, aki részt vett a pályázatkészítés-
ben, köszönet a projektmenedzsmentnek, a döntéshozó
képviselő-testületnek, s Bóna Zoltán képviselő úrnak is,
hogy ez a hatalmas feladat megoldódik, s a megtisztított te-
rület Tököl számára új lehetőséget teremt.

rendezett környezet, új lehetőségek
Hoffman Pál polgármester köszöntője a sittlerakó rekultiváció nyilvános sajtóeseményén
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Nagy izgalommal és örömmel készültünk Marokkóba a
„Gyermekek a békéért” fesztiválra, melyre Tököl művészeti
iskolájából a Szárny-nyitogató Alapfokú Művészeti Iskolá-
ból Koszorú néptánccsoportunk meghívást kapott. 
Már az indulásunk kalandosra sikerült, a rossz idő miatt
nem tudott a repülőgépünk időben felszállni, ezért Frank-
furtban lekéstük a csatlakozást. Egy napot töltöttünk a
német városban, egyikünk sem várakozott még ennyit rep-
téren, de a jó társaságban hamar elrepült az idő, még egy
városnézés is belefért. 
Az éjszaka közepén landoltunk Casablancában, innen még
két órányi buszozás várt ránk Rabatig. 
A szállásunk 9 napig egy campuson volt a többi ország de-
legációival együtt.  A gyermekcsoportok Afrika, Európa és
Ázsia országaiból érkeztek. A legtöbb időt az udvaron fel-
állított sátrak alatt, közösen töltöttük. Kísérőnk és angol-
tolmácsunk Ikram, egy helyi egyetemista önkéntes lány,
mellette állandó kísérőnk Gésa, a buszsofőr volt. 
A fesztivál minden napján vagy színpadi fellépésünk volt,
vagy viseletben vonultunk fel a városok utcáin. Nagyszerű
volt a fogadtatás, nagy tömegek voltak mindenhol.
Két koreográfiát vittünk, egyet magyarpalatkai és egyet szi-

lágysági táncokból. Mindkettőt nagy örömmel táncoltuk és
érdeklődéssel néztük a többi ország táncait és hallgattuk
zenéit. Este a szálláson volt lehetőségünk ismerkedni, tán-
cokat tanulni és tanítani egyaránt. Talán legszorosabb ba-
rátságba a törökökkel kerültünk, és a legnagyobb odaadás-
sal is ők és a kongóiak tanulták a mi legényes csapásainkat.
A délelőttöket szabadprogrammal tölthettük. Voltunk a
gyönyörű óvárosban, a helyi bazárban, egy jellegzetesen
marokkói étteremben helyi ételeket kóstoltunk. Fürödtünk
az Atlanti-óceánban, láttunk különös növényeket a botani-
kuskertben és kajakoztunk a Rabatot – Salét elválasztó fo-
lyón. A bazárban vásárolt hennát is kipróbáltuk egymáson.
A fesztiválprogram részeként fogadáson vettünk részt és
beszédeket hallgattunk a békéről a marokkói parlament-
ben. Casablancában megnéztünk egy óriási mecsetet. Min-
denhol büszkén képviseltük Magyarországot. 
Óriási élmény volt bepillantani egy másik földrész más kul-
túrájába, valamint a fesztivál nemzeteinek sokszínűségével
találkozni. Tánccsoportunk még jobban összekovácsolódott,
örök emlék marad számunkra a sok együtt átélt élmény. 

Várkonyi Álmos

Tisztelt Támogatóink!
Ezúton is szeretnénk köszönetet mondani a Szárny-nyito-
gató Művészeti Iskola és egyesületünk a Tököl Népművé-
szetéért Egyesület, valamint a Koszorú csoport nevében a
nyújtott támogatásért.
A Koszorú csoport a hét nap folyamán négy nagy műsor-
ban magas színvonalon képviselte hazánkat és a magyar
népművészetet, néptáncot. A fesztivál ideje alatt ifjúsági
csoportunknak nagy sikere volt. Három alkalommal nép-
viseletben felvonuláson vettünk részt, melynek szintén
nagy közönsége és közönség sikere volt. 
A nemzetközi fesztiválon, ahol huszonnégy ország képvi-
selte magát hét fogadásra voltunk hivatalosak, ahol többek

között ajándékoztuk egymást a különböző marokkói szer-
vezetek és hivatalok magas rangú vezetőivel.
Szabad időnkben ismerkedtünk a főváros nevezetességei-
vel, valamint fürödtünk az óceánban. 
A támogatásból sikerült a fellépő viseleteket kiegészíteni, szé-
píteni. Ezen kívül az utazás magas költségeihez is tudtuk a csa-
ládok (nagycsaládosok és testvérpárok) terheit enyhíteni.
Utunkról képes és videós beszámolót Iskolánk és Egyesü-
letünk Facebook oldalán tettünk közzé.
https://www.facebook.com/profile.php?id=100076234033573
https://www.facebook.com/profile.php?id=100091657271190
KÖSZÖNJÜK!

Busch Ildikó, „Szárny-nyitogató” AMI 

Tököli táncosok a marokkói fesztiválon
Szárny-nyitogató AMI, Koszorú csoport
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Halász László a Kolo Együttes vezetője régóta készült arra,
hogy zenekara művészi színvonalát egy koncert keretében
is bemutassa a tököli közönségnek. A kedvelt zenekar már
számtalan bál és előadás alkalmával kápráztatta el a közön-
séget, de ez az est valóban különleges volt. A baljós időjárás
miatt a Művelődési Házban rendezett produkció a tököli
Milkovics „Mijo” zenekar 1954-es archív felvételével kezdő-
dött, majd ugyanazt a számot a Kolo is eljátszotta. Az est fo-
lyamán ez többször is megvalósult, de később a népzene fel-
csendülése apropóul szolgált Petőfi Sándor népdalokká vált
költészetének bemutatásához is. A „Petőfi 200” emlékév ke-
retében Halász László felkérésére Ráckevei Anna Jászai
Mari-díjas színművész, Tököl díszpolgára a Falu végén
kurta kocsma című vers, s a Petőfi és Arany barátságáról
szóló Gyulai Pál-írás előadásával percek alatt elvarázsolta a
közönséget. Az est folyamán  megzenésített Petőfi verseket,
és más népdalokat is hallhattunk Juhász Katalin gyönyörű
előadásában. A dalok mellett irodalmi gondolatokat is köz-
vetítettek az előadók. Petőfi és Arany barátságát példaként

állították a mai fiatalság elé, a közönség felé, akik a Befor-
dultam a konyhába dalnál kórussá alakultak. A közös ének-
lés felemelő hatást váltott ki. Az est záró része is szolgált
meglepetéssel, mert a Kolo együttes a délszláv – tudatosan,
arányosan választott szerb és horvát - dallamok mellett szlo-
vén feldolgozásokat is játszott. A koncert zenei színvonala
megerősítette bennünk azt, ami eddig is tudtunk. A Kolo
együttes zenészei fantasztikus muzsikusok, mesterei hang-
szereiknek. Halász László harmonikával, Szabó Zoltán sok-
oldalúságával, különleges furulya- és dudaszólóival, György
Mihály, Rodek Krisztián és Gajárszky László gitár- és tam-
burajátékával kápráztatta el a lelkes közönséget. Balogh Zol-
tán és a bőgős Bokros György játéka a legkényesebb ízlést
is kielégítette. Gyönyörű hangjával Sofia Giovantsi, az
együttes új énekesnője a korábbiaknál is érdekesebbé tette
a Kolo együttes zenei hangzásvilágát. 
Felemelő volt megtapasztalni, hogy az egyébként könnyen
táncra, kólózásra hajló közönség milyen lelkesedéssel kö-
szönte meg ezt a rendhagyó, különleges előadást.

a kolo együttes a zenés nyári esték sorozatban
Petőfi versek tamburára, harmonikára és furulyára



10 Tököli TükörKÉPEK, ESEMÉNYEK

Hangulatos, informatív nyugdíjas délután
Kedves meghívásnak tett eleget Hoffman Pál polgármester,
amikor a Gyöngyvirág Nyugdíjas Klub tagjaival találkozott. 
Fajtáné Oravecz Magdolna köszöntését követően Hoffman
Pál reményét fejezte ki, hogy a jelenlévők sok új informá-
cióval gazdagodnak. A látványos vetítéssel színesített elő-
adás alapja Hoffman Pál „Tököl a történelemben” című
könyve volt. A vetített képes összeállítást Cseperkáló Ka-
milla készítette. A lokálpatrióta közönség nagy érdeklődés-
sel hallgatta az előadást, s véleményük a „van mire büszké-
nek lenni” mondatban összegződött.
A társaság, amelyik az év folyamán igen változatos progra-
mot bonyolított, az előadást zenés, táncos bulival zárta.

országos siker volt a Haris džinović koncert
Már az előzetes érdeklődés alapján is várható volt, hogy va-
lami különleges dolog készül Tökölön. Halász László, a
Művelődési Központ igazgatója által szervezett, s a Sport-
csarnokban lebonyolított Haris Džinović koncert aztán iga-
zolta is a várakozást. A többszáz résztvevőt már a szerb ven-
dégművész fellépésére ráhangoló mohácsi Planina Orkes-
tar zenekar is felpezsdítette, ami csak fokozódott a profi
előadás során. Haris Džinović egyszerre laza, s mégis ma-
gával ragadó műsora igazolta a várakozást, és fergeteges él-
ményt jelentett. A Sportcsarnok berendezése, a színpad el-
helyezése táncra perdítette a színpad előtti rajongókat. Az
élményszámba menő közel háromórás program nagy sikert
aratott az ország minden részéből Tökölre érkezőknek.

Fotók: Horváth László
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kiváló nyárEsti kikapcsolódás
Nagy érdeklődés előzte meg a Muzsika TV énekesének,
Jessynek tököli fellépését. A hallgatóság nemcsak tököli-
ekből állt, a törzsközönség mindenhova elkíséri az előadót.
Jessy már az est kezdetén kiváló hangulatot teremtett, a
nézők vele együtt énekelték a refréneket. A vendég fellépői
Szalóki Anett és Várhegyi Gábor más stílust hoztak, s ettől
még különlegesebbé vált a program. A zárórész már igazi
Tutti Buli volt Jessyvel, mert a résztvevők jó része már
táncra is perdült a pezsgő dallamokra. 

nagy sikEr volt a piknik Mozi
Sokan várták a hetek óta meghirdetett önkormányzati ren-
dezvényt a sportpályán. Hoffman Pál polgármester tájé-
koztatása szerint eredetileg a Vásártér volt a kiválasztott
helyszín, azonban a könnyebb lebonyolítás miatt a sport-
pályára hívták az érdeklődőket. A Városi Sportkör elnöke
Márczy Gábor és a labdarúgó szakosztály vezetője, Jasze-
novits Balázs örömmel fogadta az ötletet, s a nézőket szé-
pen előkészített körülmények várták. Egy rövid eső meg-
ijesztette a szervezőket, de nem tartotta távol a vetítés iránt
érdeklődőket. Az esti kezdésre közel 200 vendég ült a fűre
terített pokrócokon, plédeken, s élvezte a moziban is nagy-
sikerű Elvis-film zenéjét. A kiváló hangminőség, s a han-
gulatos környezet igazán kellemes nyáresti élmény volt
mindenkinek. Az est sikerét látva Hoffman Pál polgármes-
ter jövőre is tervezni kívánja a programot, s bízik benne,
hogy az 1MFt-os költséget biztosítani tudják.

fEstői hElyszín, nosztalgikus sváb zEnE
Nem kedvezett az idő a Tököli Német Önkormányzat
Zenés Nyári Esték keretében szervezett sváb estnek. Az eső
miatt elmaradt koncert azonban nem maradt el véglege-
sen. Augusztus 11-én az eredetileg meghívott Takser Spat-
zen Sváb Zenekar helyett a Schorokscharer Burschen
együttes lépett fel a templom-kormányhivatal-polgármes-
teri hivatal által körbezárt festői hangulatú helyszínen. A
zenekart már harmadszor hívták meg a német önkor-
mányzat vezetői. Kaszai Rita elnök, Hoffmann József és
Bodor Ferencné tagok nemcsak szervezői és finanszírozói

voltak a fellépésnek, igazi házigazdaként pogácsával, bor-
ral, üdítővel kínálták a szép számú vendégsereget.
A nyári este most is kellemes, szórakoztató programmá
vált. Szívet melengető volt látni a polkára perdülő tököli
sváb családok tagjait, a 90 éves Plausin Zsuzsi nénit lányá-
val és Lerner Péterrel táncolni, akik hosszú ideje a Tököli
Német Önkormányzat életének segítői. Lerner Péter éve-
kig vezette elnökként a német önkormányzatot, Zsuzsi
néni pedig még napjainkban is elmaradhatatlan tagja a
Tököli Sváb Énekegyüttes próbáinak, fellépésének.
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Megnyugtató igazgatóváltás
Solymosi Nikolettet nevezték ki 

a Tököli Weöres Sándor Általános Iskola igazgatójának

Hoffman Pál polgármester, s a jelenlévők nevében gratulált Solymosi
Nikolett igazgató asszonynak, akit a Szigetszentmiklósi Tankerületi
Központ a Tököli Weöres Sándor Általános Iskola igazgatójának meg-
választott. Hosszú ideje dolgozik az iskolában, rendelkezik azzal a tu-
dással és tapasztalattal, ami ehhez a feladathoz szükséges és az intéz-
mény működésében biztonságot jelent. 

pedagógiai szolgálati eMlÉkÉreM schleernÉ szegedi annának
Szép elismerést hozott az a kezdeményezés, mely mutatja
egy munkahelyi közösség együttműködését. Marcsa Fe-
rencné, a Szivárvány Óvoda új vezetője kezdeményezésére,
melyet a Belügyminiszter 37/2012.(VIII.2.) sz. rendeletének
2022. november 23-a óta hatályos 26/C. §-a tett lehetővé.
Schleerné Szegedi Anna korábbi intézményvezető a gyer-

mekek, tanulók okta-
tása, nevelése érdeké-
ben végzett több évtize-
des kiemelkedő
tevékenysége elismeré-
seként nyugállo-
mányba vonulása alka-
lomból Dr. Pintér Sán-
dor Belügyminisztertől
Pedagógus Szolgálati

Emlékérmet kapott. A kitüntetést a képviselő-testület ülé-
sén adták át Schleerné Szegedi Annának.

köszönet kovácsy györgynek
„A választások tisztaságának megőrzése a bizalom alapja”,
hangsúlyozta Kovácsy György a Helyi Választási Bizottság
(HVB) elnöke azon a találkozón, melyre a Tököli Polgár-
mesteri Hivatalban került sor. Kovácsy György a HVB el-
nökeként több, mint 30 éven át  járult hozzá a tököli közélet
tisztaságához.. Hozzáértése, bölcs nyugalma biztonságot je-
lentett a vele dolgozó hivatali munkatársaknak, s párt dele-
gáltaknak egyaránt. Hoffman Pál polgármester ajándékkal
köszönte meg Kovácsy György több évtizedes munkáját.

Magyar Bronz ÉrdeMkereszt a huszárhagyoMányok ápolásáÉrt
Hoffman Pál polgármester a
képviselő-testület, bizottsá-
gok, s Tököl polgárai nevében
gratulált és elismerését fejezte
ki Kiss Lászlónak, hogy Ma-
gyarország Köztársasági El-
nöke a huszárhagyományok
megőrzése, ápolása és széles
körű megismertetése érdeké-
ben végzett önzetlen munkája
elismeréseként a Magyar
Bronz Érdemkereszt kitünte-
tést adományozta. Büszkék va-
gyunk Kiss László kitünteté-
sére.
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MegköszöntÉk giczi Miklós iskolaigazgató tevÉkenysÉgÉt
Az együttműködés Giczi
Miklóssal, mint igazgatóval
megszűnik, de örömteli,
hogy két évig még az iskolá-
ban marad, mint testnevelő-
tanár. Igazgató úrral jó volt
az együttműködés, mert ér-
tékrend, gondolkodás közel
állt egymáshoz. Szakmai tu-
dása garancia volt ahhoz,
hogy az iskolában szervezet-
ten mentek a dolgok. Jó volt
az iskolai ünnepségeken
részt venni, mert profi
módon, szervezetten, szere-
tettel készültek a diákok. A tököli iskola úgy ér el jó ered-
ményeket, hogy a jó képességű tanulók közül sokakat a szü-
lők elvisznek 12 évfolyamos iskolákba. Giczi Miklós az is-
kolában kialakult nehéz helyzeteket, konfliktusokat a
jogszabályokat helyesen alkalmazva oldotta meg. Elismert-

sége, ta-
pasztalata
a Sziget-
szentmik-
lósi Tan-
ke r ü le t i
Központ
m e g a l a -
k u l á s a
idején is
nagy se-

gítséget jelentett dr. Pálos
Annamária tankerületi igaz-
gató asszonynak. Büszkeség
volt, hogy Giczi Miklós lett a
térségi igazgatói testület ve-
zetője. Igazgató munkájának
köszönhetően az iskolai lét-
szám stabil volt, az iskolában
kiváló tanárok, tanítók dol-
goznak. A tanárok képvisele-
tében is erős volt. Úgy védte
a tanárok érdekeit, hogy
nem engedte meg az anar-
chiát, a jogszerűtlen kezde-
ményezéseket, a szükséges

órák megtartásáról mindig gondoskodott. Nagy érték volt
számunkra, hogy részt vett a város közéletében, lehetett szá-
mítani az iskolásokra nemzeti ünnepeken és a művészeti
iskola közreműködésével kiváló programokat szerveztek. 
Hoffman Pál polgármester a tököliek nevében is megkö-
szönte az
elmúlt 20
éves kie-
melkedő
igazgatói
munkát, s
további si-
kereket kí-
vánt Giczi
M i k l ó s -
nak.

Új tanÉv, Új igazgató a tököli Weöres sándor általános iskoláBan
Mint a képek is mutatják, fel-
emelő évnyitó ünnepséggel
kezdődött a Weöres Sándor Ál-
talános Iskola 2023-24-es tan-
éve a Sportcsarnokban. Az ün-
neplőbe öltözött gyereksereg
között különösen az elsősök
ültek megilletődötten az ese-
ményen. A névsorolvasás és a
nagyobb diákok könnyed mű-
sora után Solymosi Nikolett
igazgató asszony mondott év-
nyitó beszédet. A napi rutin né-
hány nap alatt kialakult, s az is

kiderült, alaptalan pánikkeltés
volt a tököli iskoláról és óvo-
dákról terjesztett hír a kezelhe-
tetlen tanárhiányról. Köszön-
hetően a hivatásukat nyugdíjba
vonulásuk után is szerető, s a
tanítást vállaló pedagógusok-
nak, a tanórák megtartása biz-
tosított. A nemrég nyilvános-
ságra került európai 12,5, ma-
gyar 10,5 tanár-diák arány
Tökölön még ennél is jobb, egy
tanárra 10 diák jut. A tanévet az
iskola 635 tanulóval kezdte el. 
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„MÉgiscsak visszakaptuk az Életünket”
Pályaválasztái kiállítás Tököl – 2023. október 12.

Hoffman Pál polgármester megnyitó be-
széde
Köszöntök minden kedves megjelent kiállí-
tót, a Pest Vármegyei Kormányhivatal és a
Szigetszentmiklósi Járási Hivatal Foglalkoz-
tatási osztályának vezetőit. Köszönöm, hogy
ismét Tökölt választották a Pályaválasztási Ki-
állítás helyszínéül. Köszöntelek benneteket is
kedves fiatalok. 
Mindig nagy élmény látni a nyüzsgést, ér-
deklődést ezen a napon. Büszkék vagyunk rá,
hogy a három Pest vármegyei helyszín egyike
lehetünk. Öröm, hogy itt vagyunk, mert ez
azt jelenti, hogy mégiscsak visszakaptuk az
életünket. Nem kell maszkban kínlódni, otthoni tanulással
készülni. Érezhetjük újra, hogy együtt lenni jó.
Ahogy körülnézünk, láthatjuk, hogy milyen szerencsések
vagyunk, szerencsések vagytok. Látjuk, hogy elérhető tá-
volságban mennyi lehetőség kínálja magát, milyen széles a
választási paletta. Ez aztán meg is nehezíti a dolgotokat. 
Nézzetek majd jól körül. Kérdezzétek a tanárokat, meste-
reket, de beszélgessetek azokkal a diákokkal is, akik segíte-

nek a bemutatkozó iskoláknál, cégeknél.
Azt hisszük, hogy itt iskolát, szakmát, hiva-
tást kell választanotok. Pedig egyszerűbb a
dolog. Ahhoz kaptok segítséget, hogy meg-
találjátok magatokat. Hogy kiderüljön mi az,
ami érdekel, amit szívesen csinálnál. Hogy
ne kényszer legyen a választás, hanem
örömteli döntés.
Hallgattam reggel Karikó Katalin Nobel-
díjas magyar kutatót, és lenyűgöz a lelkese-
dés, ahogy a munkájáról, az életéről beszél.
Mert fiatalon megtalálta, amit szívesen csi-
nál. És ehhez nem kell Nobel-díjasnak lenni.
Ugyanezt a lelkesedést látjátok majd itt a ta-

nárokon, mestereken a hivatásukban, munkájukban. 
Nemcsak foglalkozások, iskolák vannak itt előttetek, hanem
példaképek is.
Legyetek hát kíváncsiak, figyeljetek jól, hogy olyan hivatást,
szakmát tudjatok választani, amit egész életetekben lelkese-
déssel tudtok csinálni!

Hoffman Pál
polgármester

szoMszÉdöröM
Hoffman Pál polgármester is részt vett a Szigetcsépi Falu-
ház ünnepélyes átadásán. Tóthné Kriszt Judit polgármes-
ter asszony meghívására Bóna Zoltán országgyűlési kép-
viselő, Bencs Tamás, szigetszentmártoni és Paulheim Vil-
mos szigetújfalusi polgármesterek társaságában
gyönyörködtek az ünnepi programban fellépő idős és fia-

tal szigetcsépi énekesek, táncosok műsorában, majd meg-
tekintették a külsejében és tartalmában is megújított hely-
történeti gyűjteményt. A szerb, sváb, magyar hagyományo-
kat bemutató termek elegáns, vendégvonzó helyszínekké
váltak. 
Együtt örülünk a szigetcsépiekkel.

Hoffman Pál polgármester látoga-
tást tett Halásztelken, ahol Szabó
Tibor polgármesterrel és Nagy
Barnabás alpolgármesterrel foly-
tatott megbeszélést. A megbeszé-
lésen a Fővárosi Vízművek veszte-
ségmegosztási kezdeményezésé-
ről, a mindkét várost szorító

szennyvíztisztító kapacitásfejlesz-
tést igénylő helyzetről esett szó. A
megbeszélés alapvetése, hogy Ha-
lásztelek és Tököl együttműködé-
sére, a települések jövőbeni terve-
inek megvalósításánál is szükség
lesz.

Képeink több száz érdeklődő Csepel-szigeti diákot, s egy kiállítót, a tököli asztalosmester Demeter István által képviselt
BKSZC Kaesz Gyula Faipari Technikum és Szakképző Iskola standját mutatja.

közös ügyeink
Megbeszélés Halásztelek polgármesterével és alpolgármesterével 
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Feltöltődés nyári táborokban
A nyári hónapokban a tököli óvodások, iskolások és közös-
ségek tagjai, összesen 13 csoporttal, kb. 350 óvodás, iskolás
gyermek, sportoló és néptáncos fiatal vett részt a Gyermek-
tábort a képviselő-testület döntése alapján térítésmentesen
használó különböző táborokban a Kis-Duna-parti gyermek-
üdülőben. 
A nagyon jó hangulatban, változatos programokkal telt na-
pokat mindig izgatottan várják a gyerekek és a szülők is. A
kizárólag tököli közösségek által több, mint 30 éve térítés-
mentesen igénybe vehető üdülés pár napos, maximum egy-
hetes időpontokat jelent, s már eddig is több ezer fiatal töl-
tődött fel nyári élményekkel.

A 33, avagy a krisztusi kor…
Idén július elején a
Máltai Szeretetszol-
gálat Tököli Cso-
portja a 33. nyári tá-
borát szervezte meg
rászoruló tököli gyer-
mekek számára.
Ennyi év alatt óhatat-
lanul rengeteg emlék
feltolul, sok sok gyer-
mekarc vésődik az
emlékezetünkbe….
sok, egykori nyaralta-
tott gyermekünk cse-
metéjét vittük idén.
Érdekes a mostani szemekben, mozdulatokban, alkatban az
édesanyjukat, apjukat felfedezni. Mindig megállapítjuk,
hogy mennyit változott- s másrészről mégsem változott a
világ…Ugyan a 33 évvel ezelőtti nyaraltatáshoz képest egész
más a gyermeksereg, más családi hátterek, szokások, gon-
dok vannak, de az öröm, amit szerezni tudunk a srácoknak
és a szülőknek az egyhetes nyaraltatással lehet mondani, mit
sem változott. A nyaraltatás teljes megszervezése igen nagy
munka. Önkénteseink nyári szabadságukból áldoznak a
nemes feladatra. A szokásos, immár „kötelező” gyerekprog-
ramokat mind lebonyolítottuk: kistúra, nagytúra, számhá-
ború, sorversenyek, méta a Belső tónál, mindennapos stran-
dolás, ugrálóváras tombolással. A dús program ellenére a

gyerekeket nem volt
könnyű lefárasztani,
de igen hálás csapat
volt: válogatás nélkül,
s rekord mennyiségű
adagok tűntek el a kis
bendőkben- öröm
volt főzni ilyen csa-
patnak! A tartalmas
hét után hálával a szí-
vünkben, hogy épség-
ben hazahoztuk őket,
tértünk haza, s jó ér-
zéssel nézzük vissza a
jó hangulatú fotókat.

A szülők köszönő sorait pedig elraktározzuk szívünkben. 
Nagy köszönettel tartozunk adományozóinknak, akikre
minden évben számíthatunk: 
Bagi Istvánné, Bagyó Mártonné, Dévay Hús Kft, Dienes At-
tila, Dunagép Zrt-Benkovics Antal, Firnigel Györgyné, Fit-
ting Ker Kft, Keller Anna, Ledács Kis Miklós, Nemesné
Gólya Krisztina, Maggie Hajsziget Kft,  Terbe-Kőszeri
Virág, Saftics Györgyné, Schneider Zoltán,  Sovány Katalin,
Sovány András, Tádics Magdi,  Tuza Andy, Tököl Önkor-
mányzat, Vukov Ádám, Ziti Fagyizó- Áschin Zita.

Máltai Szeretetszolgálat Tököli Csoportja
2023. július
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A Magyar Közút által előírt közlekedési lámpa bekapcsolása lebénította a 
térség közlekedését csúcsidőben, mert a kivitelező cég nem a terveknek 
megfelelően állította be. Szeptember 26-án jeleztem ezt a problémát, hi-
szen rengeteg panasz érkezett, illetve kértem, hogy programozzák át. A 
27-ei napon megtudtam, hogy jogszabályi rendelkezések miatt a lámpát 
kikapcsoltatni nem lehet, viszont átprogramozták.

Tájékoztatom a tisztelt közlekedőket:

Ê  A gerincút fejlesztésének idejére a Magyar Közút előírta a közlekedési 
lámpák bevezetését. 

Ë  Jogszabályi rendelkezés miatt a közlekedési lámpát kikapcsolni nem lehet. 

Ì  A gerincút szélesítése és az ott zajló munkálat a közlekedési probléma 
javítását szolgálja. Természetesen amíg a munkálatok zajlanak, addig 
előfordulhatnak kellemetlenségek (mint például amikor az M0-s au-
tóutat szélesítették, a munkálatok ideje alatt közlekedési nehézségek 
voltak).

Í  A gerincút–M0-s csomópont befejezéséhez információim szerint októ-
ber közepén kerül ki a közbeszerzési kiírás, tehát valótlan állítás az is, 
hogy nem lesz a déli csomópont befejezve! 

Î  Többen kérdezték, hogy miért pont szeptemberben indult el a beruhá-
zás és miért nem a nyári szünet elején. Az engedélyeket ekkorra kapták 

meg a fejlesztést végzők, természetesen mindannyian azt szerettük 
volna, hogy hamarabb elkezdődjön. 

A kellemetlenségért elnézést kérek, de a fejlesztés után probléma-
mentesebb közlekedés lesz biztosítva Csepel-sziget lakóinak!

Nagy János

POLGÁRMESTERI KÖZLEMÉNY
A GERINCÚT FEJLESZTÉSÉVEL KAPCSOLATBAN

         

HALÁSZTELKI HÍRMONDÓ • 2023. SZEPTEMBER

DÍSZPOLGÁRUNK: PRODÁN GÁBOR 
GÖRÖGKATOLIKUS ESPERES

Prodán Gábor 1959. február 7-én született
Budapesten és 1984. augusztus 5-én szentel-
ték pappá Nyíregyházán. Még ezt megelő-
zően vette el feleségül a papcsaládból szár-
mazó Horváth Emesét, akivel 5 gyermeket
neveltek fel.
Szolgálatának első állomásai Nagykálló, Csen-
gerújfalu és Kanada voltak. 1990-ben, immár
33 esztendeje vette át a stafétabotot Király
Ernőtől. Nagy szeretettel és lelkesedéssel fo-
gott hozzá templom- és közösségépítő mun-
kájához. Ez utóbbi jócskán túllépett Halászte-
lek görögkatolikus közösségén. Nyugodt lel-
kiismerettel állíthatjuk, hogy egész városunk
érzékelhette annak jótékony hatásait.
Előbb az Erkel Ferenc utcai parókia befejezé-
sét tűzte ki célul az akkori római katolikus
plébános, Szenderffy Ferenc segítségével, aki

a Szent Liturgiák meg-tartását is le-
hetővé tette templomában.
Prodán Gábor egyúttal az 1025.
számú Vasvári Pál cserkészcsapat
parancsnoka is lett egy ideig.
Ambiciózus, tehetséges szervező
egyénisége előbb egy pinceká-
polna megépítésében nyilvánult
meg. Nem sokkal később Csepelen,
Szigethalmon, illetve természete-
sen Halásztelken is új templomot
épített. Ez utóbbit az egyre növekvő számú
templomba járó közösség számára egy ízben
bővíteni kellett.
Nagy örömmel és szívesen vesz részt felesé-
gével együtt városunk közösségi életében, ál-
landó résztvevője eseményeinknek, ünnepe-
inknek. nem véletlen, hogy a Halásztelek cí-
merében is látható Szent László király lett a
helyi görögkatolikus templom védőszentje is.
Elképzelhetetlen nélküle a Szent László nap,
az augusztus 20-i kenyér-szentelés, de a Me-

senapok rendezvény-sorozata is.
Feleségével Horváth Emesével
együtt sokat tesznek a helyi ifjú-
sági élet fellendítéséért is, a helyi
Antióchia közösség létrehozásá-
val.
Karitatív, önzetlen személyisége
abban is megnyilvánult, hogy
papi szolgálata mellett évekig
mentősofőrként is dolgozott Bu-
dapesten a Máltai Szeretetszol-

gálat kötelékében. Tökölön idősek otthonát
alapított és üzemeltet napjainkban is a Krétai
Szent András Alapítvány által.
Petőfi Sándor soraival élve: 
„S jutott eszembe számtalan Szebbnél-szebb
gondolat” Őszintén azt gondolom, hogy Pro-
dán Gábort nem szükséges bemutatni, érde-
meit tovább hangsúlyozni. Évtizedes szolgá-
lata feleségével, Horváth Emesével önmagá-
ért beszél.

(A méltatást írta: Mlecsenkov László)

gratulálunk prodán gáBornak az elisMerÉshez

Hoffman Pál
polgármester
a Polgármes-
teri Hivatal-
ban fogadta a
R a i n e r
Schmitt bajor
Katonai Szö-
vetség területi
vezetőt, Karl-

Heinz Vogel egyesület vezetőt Karbachból, és Ottó Väthrö-
der egyesületi tagot.
A Mikecz Kálmán Honvéd és Huszár Hagyományőrző
Egyesület vendégeként Tökölön tartózkodó vendégek meg-

tekintették a Helytörténeti Gyűjteményt, s Török Gábor II.
világháborús relikviáit.
A baráti beszélgetésen szóba került a német és a magyar
helyzet is, s kölcsönösen megállapították, hogy a médiaká-
oszban nagy szükség van a személyes találkozásokra is. 
Jelezték, hogy környezetükben nagy elismeréssel tekinte-
nek a magyar kormány patrióta és békepárti erőfeszítéseire.
Örömmel beszéltek
a résztvevők arról
is, hogy Tököl és
Kürnach kapcsolata
a jövő évben az ed-
diginél is szoro-
sabbra fonódhat.

a nÉMet eMBerek ÉrtÉkelik Magyarország politikáját 

kitekintő: 
inforMációk első kÉzBől

A nyilvánosság különböző szintjein
nagy érdeklődés követi a térségi köz-
lekedésre is nagy hatással lévő sziget-
szentmiklósi beruházásokat. A váro-
sok saját hatáskörben hozott döntései
az adott települést illetően járhatnak
előnyökkel, több milliárdos többlet-
bevétellel, és hozhatnak negatív kö-
vetkezményeket is. A térségben élő
családok, munkavállalók viszont csak
a hátrányokat tapasztalják. Az
ügyhöz kapcsolódó Szigetszentmik-
lós város lapjából származó informá-
ciókkal segíteni kívánjuk a fejlesztési
folyamatról történő valós információ-
szerzést. 
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Mint ahogyan a 2021. novemberi újságunkban arról beszámoltunk, 
a képviselő-testület 2021. október 11-én döntött a Nagylaposi dűlő 
fejlesztésével kapcsolatban. Még 2009-ben, az akkori képviselő-
testület megszavazta a terület GKSZ-övezetbe sorolását, ami azt 
jelenti, hogy a szántóföld gazdasági övezetbe került, így lehetősé-
get adtak a terület beépítésére. Ezután a földtulajdonosok, akik 
magántulajdonosok voltak, eladták a befektetőnek a földjeiket.

A fejlesztés kezdetét már szabad szemmel is láthatják, hiszen a 
beruházó (CTP) elkezdte a csarnok építését. A beruházás része az 
úthálózat fejlesztése is. Az új munkahelyek teremtése mellett, fi-
gyelembe véve a jelenlegi forgalmi helyzetet, a beruházó (CTP) kö-
teles az úthálózat fejlesztéseit elkészíteni. 

A 2021-es önkormányzati döntés értelmében a beruházó 
900 000 000 forintot fizetett a városnak szennyvízhálózat bővíté-
sére, amely bővítés a lakossági fogyasztók érdeke is. További 
360 000 000 forintot pedig a városon belüli fejlesztések céljára. 
Ezeken túl a CTP-nek kötelezettsége van egy 2,2 milliárd forint ér-
tékű úthálózat-fejlesztésre, amely az alábbiakat tartalmazza:

�  5103 j. út négysávosítása (tervezés és kivitelezés),

�  5102 és 5103 j. utak körforgalmi csomópontjának turbókör-
forgalommá való fejlesztése (tervezés és kivitelezés),

�  5102 j. út két körforgalom közötti szakaszának háromsávosí-
tása (tervezés és kivitelezés),

�  5102 j. úton új körforgalom építése (tervezés és kivitelezés),

�  II. Rákóczi Ferenc u.–Massányi u. jelzőlámpás forgalomirá-
nyítású csomóponttá alakítása, kanyarodósáv építése (terve-
zés és kivitelezés),

�  halásztelki M0-csomópont (Lakihegy) megtervezését és épí-
tési engedélyek megszerzését.

A fejlesztéssel kapcsolatos lakossági fórumon is elhangzott, hogy a 
telek teljes hosszában zajvédő fal kerül megépítésre, hiszen mellet-
te üdülőövezet található. A képviselő-testület ragaszkodott ahhoz, 
hogy a Csepeli utat az ipari park semmilyen formában nem hasz-
nálhatja. Ennek az úthálózat-fejlesztésnek köszönhetően javulni 
fog Csepel-sziget közlekedése, továbbá az útszakaszok vizsgálata 
után – a független szakértő által adott adatok alapján – megálla-
pítható, hogy a vizsgált időszakban közlekedő gépjárművek (19 076 
db) mindössze 3%-át fogja kitenni a bérlő tevékenysége által gene-
rált járműforgalom. A  közút fejlesztésének elmaradása esetén 
használatbavételi engedélyt a bérlő és beruházó nem kaphat. 

A CTP tájékoztatása szerint – a térség jelenlegi állapotának meg-
ismerését követően – úgy állapodott meg a bérlőjével (ami a jelen-
legi információnk alapján a Tesco), hogy a területen 3 műszakban 
működő parkot hoz létre úgy, hogy a tehergépjármű-forgalom 
többnyire a 22:00–06:00 óra közötti időszakra essen. 

Fontos tudni, hogy az egyes műszakokra eső forgalmat mind a 
Magyar Közút, mind pedig a kormányhivatal jóváhagyta azzal, hogy 
azt ellenőrizheti és a telephely forgalmát korlátozhatja, ha az országos 
közúti csomópontok ágain jelentősen romlana a szolgáltatási szint.

A beruházás befejeztével nem csak munkahelyeket teremtenek 
helyben, Szigetszentmiklós jelentős adóbevételhez is jut, amiből to-
vábbi fejlesztéseket tud véghez vinni a városvezetés. Az úthálózat 
fejlesztésének tervezett ideje várhatóan 2023. nyár eleje.

AMIT A NAGYLAPOSI BERUHÁZÁSRÓL 
TUDNI ÉRDEMES
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sZüleTések
Terbe Botond
Zollner Linett
Lajter Zente
András Emili
Szabó Odett
Utasi Nina
Utasi Szofia
Tomin Natali
Keszthelyi Kamilla
Hirschler Bertalan
Tóth Balázs
Vasilescu-Gál Kolos
Kiss Ármin
Nemes Adél
Varga Ádám
Csvórics Panna
Lőre Benjámin Levente
Mizák Blanka Szófia
Garas-Ficsor Benedek
Szabó Anna Lilien
Kovács Boglárka
Kovács Zsolt
Csóka Marcell Barnabás
Petykó Flóra
Kovács Vivien
Szatmári Zóra Berta
Tomin Bianka
Dudás Karina Lea
Balogh Dominik
Bosnyák Nikola
Bella Sámuel
Újhelyi Örs Bendegúz
Sáfrány Bendegúz
Stumpf Réka
Cseh Emma
Orgován Balázs
Forzan Dominik

2023.06.17.
2023.06.19.
2023.06.21.
2023.06.24.
2023.06.28.
2023.06.26.
2023.06.26.
2023.07.05.
2023.07.10.
2023.07.10.
2023.07.21.
2023.07.25.
2023.07.26.
2023.07.28.
2023.07.20.
2023.08.02.
2023.07.31.
2023.07.31.
2023.08.10.
2023.08.10.
2023.08.09.
2023.08.13.
2023.08.21.
2023.08.24.
2023.08.31.
2023.08.30.
2023.08.20.
2023.08.24.
2023.09.07.
2023.09.22.
2023.09.18.
2023.08.15.
2023.10.01.
2023.10.13.
2023.10.17.
2023.10.22.
2023.08.28.

Losonczi Lajos és Borbély Erika Zsuzsanna
Eggendorfer Viktor és Milák Renáta
Czotter Lajos és Fülöp Renáta
Tóth László és Gere Orsolya
Jarábik Attila és Mohácsi Gabriella
Kudó István és Bohanek Lilla Veronika
Juhász Péter és Tábori Dóra
Schneider Attila és Puporka Viktória
Nyári Péter Zoltán és Sütő Vivien Gyöngyi
Kovács Péter és Takács Barbara

2023.07.08.
2023.07.08.
2023.07.22.
2023.07.22.
2023.08.11.
2023.09.02.
2023.09.23.
2023.10.21.
2023.10.21.
2023.10.28.

HáZAssáGköTések

Április
kucsera Imréné (Tábori erzsébet) 83 év
Futó István 72 év
Május
kozák sándor 56 év
Juhász Tibor 62 év
Varga János 69 év
Június
dr. Medveczky sándor 62 év
Dants Béla István 104 év
ágics-Farkas Pálné (szeltner Mária Irma) 94 év
Ujvári Józsefné (Romics Terézia) 83 év
Ócsai István 64 év
Major Mónika 46 év
Dévai György sándorné (sárai erzsébet) 96 év
Barzsó kálmán 87 év
kovács Józsefné (Németh Mária) 88 év
Gyönki János 69 év
Visztenfeld lászló 72 év
Gerstenmajer  lászló István 41 év
Mihalecz István 72 év
Czepány Márton 56 év
szőcs Ilona 73 év
Forgács Attila 56 év
Fürediné Radnics erika (Radnics erika) 64 év
Július
Hirt Józsefné (Mihály Franciska) 77 év
Balogh János 84 év
Vas Zoltánné (szűcs Juliánna) 102 év
Danielovits Ilona 99 év
Mohácsi Jánosné (kornya Mária) 87 év
Augusztus
szijártó Gabriella 53 év
Fehérvári Ferencné (Magyarics Mária Magdolna)

71 év
koroknay sándorné (kassai ágnes katalin) 81 év
Neumann János 68 év
Marinkás Jánosné (Jusztin Ilona) 84 év
Antal János 74 év
Balogh Ferencné (Tóth Margit) 92 év
Bán Gyula 71 év
sámi István 73 év
Pandula erika 44 év
eszes Mátyásné (Hajnal Jusztina) 83 év
Szeptember
lipovits Imréné (Bosnyák Matild) 86 év
kapitány elek 79 év
Farkas Magdolna (Valkai Magdolna) 83 év
Aradi János 43 év
Máté Tibor Miklósné (Fehér Csilla) 47 év
Dobó Tiborné (Csörgő klára) 79 év
Vadál Gyuláné (kanász Rózsa) 89 év
Juhász sándor 67 év
kűhn István 69 év
kenézlői lászló Tibor 81 év

HAláleseTek

Tisztelt Betegeink!
dr. Medveczky Sándor rendelését átmenetileg dr. Zámbó
Mónika látja el.
Rendelési idő:

Hétfő: 12-14 Kedd: 11:30-13:30
Szerda: 11-13 Csütörtök: 10-12
Péntek: 10-12

Telefonszám: 06 30 950 9506
e-mail: rendelomedveczky@gmail.com

Tököli Tükör
Kiadja: Tököl Város Önkormányzata 

Szerkesztő: Bárány Tamás  

Szerkesztőség: West-Graph Kft.

Nyomda: West-Graph Kft. Szigethalom, Mű út 154.

Fotók: Malaczkó István, Horváth László
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Augusztus 20-a fényes csillag a nem-
zeti ünnepeink között. A legrégebbi
és legváltozatosabb ünnepnapunk.
Nálunk Tökölön is több, mint 750
éves történet.
Szent István napjának ünneplését
1090-ben rendelte el Szent László ki-
rály. Az ünnepet Tököl és Bagamér
falu lakói valószínűleg már az 1200-
as évek közepén megtartották. Még a
török uralom idején is tisztelegtek a
szent király előtt, aki létrehozta a ma-

gyar királyságot, megteremtette és összekötötte Európával
a keresztény Magyarországot.
Az Árpád-házi királyok idejéből származó tököli katolikus
templom és kápolna nekünk az, ami Magyarországnak a
Szent Korona. Jelképe annak, ami már elmúlt, és annak,
ami velünk születik, velünk történik.
Annak, hogy a Szent István-i kereszténység által térben és
időben összetartozunk. 
Augusztus 20-a, Szent István napja egyszerre szent és világi
ünnep. Ezen a napon emlékezünk Szent István életművére,
a vármegyerendszer kialakítására, az első törvények elfo-
gadására, s a kereszténység elfogadtatására.
Számba vesszük a megtett utat. Látjuk, ahogy egységesítette
az országot, ahogy egyensúlyt teremtett, ahogy bekapcsolta
a magyar királyságot az európai életbe.
Látjuk a Nagy Lajos és a Hunyadiak utáni időket. A török
uralmat, a Habsburg fennhatóságot, a XX. század háború-
iban elveszett nemzedékeket és a kommunista korszak dik-
tatúráját. Látjuk mindezt és megdöbbenünk. 
Csoda, hogy itt vagyunk! Itt vagyunk augusztus 20-án,
mint a szent király népe, miközben mi itt Tökölön sokan
nem is vagyunk vérségi leszármazottai azoknak, akiket
Szent István kormányzott. 
Vállalt magyarságunkkal és keresztény hitünkkel örökösei
vagyunk mégis.
Tökölön élő magyar elődeink a keresztény hitet védték
1242-ben, 1526-ban, sorsfordító időkben és már nem is cso-
dálkozunk, hogy az európai segítség akkor is elmaradt.
Rác, sváb őseink az 1770-es években a Mária Terézia által a
templomnak ajándékozott vörös márvány oltár előtt, már
Mária Terézia 1771-es rendelete alapján emlékeztek Szent
Istvánra.
A Jóisten minden embernek, minden kornak megszabja
a feladatait. Szerencsére nekünk időt és erőt is adott hoz-
zájuk.  Eddig 33 évet kaptunk, hogy megújítsuk hagyomá-
nyainkat, erősítsük magyarságunkat, összetartozásunkat,
hogy tanúságtevőként a kereszténységünket támadó világ-
ban tovább adjuk hitünket. 

1990-ben, 33 éve alig néhányan kezdtük meg a küzdelmet
Tökölön a történelmi folyamatosság visszaállításáért. Új
korszakot akartunk nyitni. A tököliek bizalma, együttműkö-
dése lelki és gazdasági alapot teremtett a változtatásokhoz.
A rendszerváltoztatás óta saját utunkat járjuk. 
Magyarságunk, tököliségünk erősítésére felélesztettük régi
nemzeti ünnepeinket. Sokszínű közösségi életet teremtet-
tünk. Felelős magyarként külső és belső ellenfelek ellen ví-
vunk szellemi csatákat. Nagy erők akarják felszámolni ér-
téktudatunkat, életünk többszáz éves rendjét. 
A Tököli Fundamentumokban megfogalmaztuk azokat az
elveket, amelyek sajátossá tesznek bennünket. A munkánk
ezért, bár évről-évre új feladatokat jelent, értékeiben nem
változik. 
kereszténységünket nem tekintjük magánügynek.
Feladatokat vállalunk erősítéséért. Ötvenmillió forinttal
kívül-belül felújítottuk a katolikus templomot és környeze-
tét. Nagyban segítettük a református templom megépítését.
Közben látjuk a szentmisék, körmenetek apadó létszámát,
de a reformátusok biztató gyarapodását is.
Nem várható el, hogy mindenki higgyen Istenben, hogy
ugyanazt gondolja családról, hazáról, mint mi, de nem en-
gedhetjük meg, hogy a másképp gondolkodók félelmet
keltsenek, fenyegetőzzenek.
Aki elutasítja a kereszténységet, és értéktelennek, idejét
múltnak tartja a magyarságunkhoz való ragaszkodást, az a
Szent István-i értékek folyamatosságát szakítja meg.
33 év már történelmi távlat, egy korszak, amire minden tö-
köli büszkén tekinthet vissza. Látható, hogy a szovjet meg-
szállás után a lakótelep felújítása, a TSZ-világ után a földek
visszajuttatása az eredeti tököli tulajdonosoknak, új s fel-
újított épületeink, a bölcsődék, a Sportcsarnok, a Sport-
klubház, az Uszoda, a Kormányablak, az óvodák, iskolák, a
Művelődési Központ és a Polgármesteri Hivatal, a korszerű
szolgáltatások egy jobb, európaibb Tökölt mutatnak.
Magyarországot, s benne Tökölt a saját hagyományai
alapján kell vezetni. Szent István örökségét nemcsak az
ünnepen, a hétköznapokban is őrizni, megélni kell”! Éle-
tünk, munkánk célja a magyar nemzet, s Tököl közösségi
megmaradásának biztosítása.
El kell utasítanunk a természet törvényei elleni támadásokat! 
El kell érnünk a közösségért végzett munka tiszteletét, erő-
síteni kell a szabálykövetést! 
Ismerjük az előttünk álló feladatokat, s bizonyítottuk, vá-
ratlan, nehéz helyzetekben is helyt tudunk állni. A jövőben
is teljesítenünk kell és teljesíteni is fogjuk feladatainkat,
hogy méltók legyünk a Szent István-i örökséghez, előde-
inkhez, s hogy támaszt, reményt nyújtsunk a velünk élők-
nek!
Isten éltesse Magyarországot, Isten áldása legyen rajtunk!

a szent istván-i keresztÉnysÉg által tÉrBen És időBen összetartozunk 

Óriási érdeklődés kísérte idén is a tököli Szent
István-napi tűzijátékot. Bár a „Tökölön min-
den rossz” buborékban előzetesen megpróbál-
tak hangulatot kelteni a hagyományos prog-
ram ellen, nagyon sokan várták a Művelődési
Központ körüli területeken az attrakciót. A
nyári programok fénypontját jelentő tűzijáték show rend-
kívül látványos és élményt adóan hosszú volt.

A tököli tűzijátékot minden évben nagy vára-
kozás előzi meg külön is tekintettel arra, hogy
sok helyen évek óta elmarad ez a látványosság.
A program végét követően az érdeklődés lát-
szott is a Tökölről sokfelé hosszú sorokban ki-
hajtó autósorokon.

A felnőtteket és gyerekeket egyaránt ámulatba ejtő „csillag -
eső” különleges élményként zárta a Szent István Napot.

a csepel-sziget legszeBB tűzijátÉkáBan gyönyörködhettünk
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Varázslatos élményben volt részük
azoknak a tökölieknek, akik hallhat-
ták Rost Andrea színművésznő és Lu-
kács Miklós cimbalomművész Sum-
merfest esti koncertjét.
A művésznő az „Elindultam szép ha-
zámból” című dallal indította magyar
és nemzetközi népzenei összeállítását,
mely a program első szakasza volt. A
percekig tartó vastaps mutatta, hogy
nem akármilyen élmény vár a hallgatóságra. Melinda áriája
a Bánk bánból, a különleges cimbalom kísérettel nehéz

énekesi feladat volt, s természetesen
óriási élmény. Különleges atmoszférát
jelentettek a művészek frappáns ösz-
szekötő szövegei, s a hangszeres szó-
lók is.
Az est csúcspontja az Ave Maria volt,
mely így Nagyboldogasszony ünnepén
sorsszerű jelentést is hordozott. Lu-
kács Miklós saját szerzeménye az Aura
és a zárásként elhangzó „A csitári he-

gyek alatt” című népdal méltó módon keretezte az emlé-
kezetes élményt adó dalestet.

párizs, london, prága, tököl – ave Maria rost andreával, nagyBoldogasszony ünnepÉn

Mint a fesztivál eseményeiről készült képek mutatják, a vidámság, a gyermekzsivaj mellett a legváltozatosabb zenei és
családi programok is igen sikeresek.

családi prograMok kÉpei
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A vasárnapi záróprogramok előtt Hoffman Pál polgármes-
ter köszönetét fejezte ki a Summerfest létrehozásában, szer-
vezésében, s a napi feladatok ellátásában résztvevőknek.
Mint elmondta, sok ember megfeszített munkáját igényli
ez a rendezvény, mely a Képviselő-testület által a költség-
vetésben biztosított összeg mellett Halász László sikeres pá-
lyázati és szponzorszerzési tevékenységének köszönheti
megmaradását. A polgármester kiemelte, hogy a héten
életre szóló élményekkel lettünk gazdagabbak.
Beszélt Rost Andrea koncertjéről, a teltházas délutáni gyer-
mekprogramokról, a kézműves foglalkozások, koncertek és
a kisvasút sikerességéről, a táncolni vágyókat kielégítő Be-
netton Band és Kerekes Band és Kolo Zenekarokról.
Külön kiemelte azt az elképesztő érdeklődést és hangula-
tot, mely a „Tököli Napot” jellemezte. A Tököli Délszláv
Együttes vendégfellépői táncaira és a tököli énekkarok da-

laira erősítettek rá a tököli tánccsoportok bemutatói. A Ka-
kukk Pál, Halász Gergő és Busch Ildikó vezette együttesek-
ben különböző korú fiatalok mutatták meg, hogy Tökölön
milyen erős a tánc szeretete. Délszláv és magyar bemutató-
ikat a hozzáértő közönség ovációval, lelkes tapssal jutal-
mazta.
Mint az est legidősebb nézője a 95 éves Vukov Istvánné
megfogalmazta, büszke lehet Tököl, hogy fiataljai ilyen él-
ményt adó bemutatót tartottak. A fellépőkkel azonos hul-
lámhosszon lévő 600-700 néző nagy rokonszenvvel és elis-
meréssel fogadta a Tököli Délszláv Tánccsoport szerbiai
testvérkapcsolatainak, a Paja Zarić és a Milomir Petrović
Néptáncegyüttesek táncosait is.
A lélekemelő ének és táncprogramok után nem csoda, hogy
a Benetton buli, a „rác bál” és az utcabál is hajnalig tartó
mulatsággá vált. 

feleMelő ÉlMÉny volt a „tököli nap” a suMMerfesten
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női kÉzilaBda csapatunk előrelÉpett
A tavalyi évben kiválóan szereplő csapa-
tunk a Pest megye I. osztályú bajnokság
döntőjében váratlanul sima mérkőzésen
veszítette el az NB II-be jutás közvetlen
esélyét. Márczy Gábor edző és a játékosok
ambíciója azonban nem veszett el, s az
MKSZ-től másodikként kapott lehetőség-
gel élve mégis eljutottak a Nemzeti Baj-
nokság második osztályába. Kemény nyári felkészülés után
idegenben a Testnevelési Egyetem csapata ellen kezdtek. A

kemény, technikás ellenféllel lányaink
mindig paprikás hangulatú mérkőzéseket
vívnak, s így volt ez most is. A döntetlen
eredmény bravúros rajtnak számít. Már
csak az kell, hogy ez a lendület a további
mérkőzéseken is megmaradjon.
Az első hazai mérkőzés valóban lendületes
játékot hozott. Csapatunk az FTC fiataljai

ellen derekasan helytállva, nagy küzdelemben szenvedett
vereséget.

látványos nBi/B MÉrkőzÉs
A szombat esti program még látványosabb
mérkőzéssel zárult. A hazai mérkőzéseit
Tökölön játszó Szent István SE szintén fe-
rencvárosi utánpótlás csapatot fogadott.
Lepsényi Sándor edző fiatal játékosokkal
kezdett, azonban a zöld-fehérek lendüle-
tes játéka meglepte a hazaiakat. Korán 6-
8 gólos hátrányba kerültek. Hiába volt ki-

váló kiváló kapusteljesítmény, s hiába ja-
vult fel a támadó játék, az izgalmas, szín-
vonalas NB I/B találkozó állása már nem
fordult meg. A szépszámú szurkolótábor
az egykori tököli Győrffy Alexandra és
Márczy Tekla pályára lépését, sikeres meg-
mozdulásaikat megkülönböztetett figye-
lemmel kísérte.

helytállás a Bajnokjelölt ellen
Férfi kézilabda csapatunk az NB II. F cso-
portjában Százhalombattán rajtolt. Egykor
ez komoly szomszéd rangadónak minősült,
hiszen a két csapat a megyei NB II-es és
NB I/B mérkőzéseket is vívott egymással. A
találkozóra az adott okot, hogy a Batta kie-
sett az NB II-be, mi pedig kis szerencsével,
de megtartottuk a helyünket. A szépszámú szurkolótábor
előtt lejátszott mérkőzés váratlanul komoly csatát hozott.

A megerősödött battai csapat látványos
és komoly játékához „felnőtt” a tököli
együttes is. Krichenbaum Tibor edző,
bár csapata kétgólos vereséget szenve-
dett, elégedett volt a látottakkal. Mint
mondta, most az a fontos, hogy a hazai
mérkőzéseken is hasonlóan teljesítsen

a csapat. Ismerve a mezőnyben lévő csapatok erejét, nem
könnyű a kitűzött cél, a felsőházba kerülés.

Csodálatos versenyzéssel Marci felállhatott
élete első sumo világbajnokságán a do-
bogó harmadik fokára.
Első körben észt ellenfelét győzte le ma-
gabiztosan, majd következett a grúz ver-
senyző. Ez már egy nagyon szoros ki-ki
meccs volt, de végül a tököli fiú felrúgta
grúz ellenfelét, aki így kiesett a dohióból.
Az elődöntőben a németet és azerit legyőző brazil ver-
senyző várt Marcira. Nagyon jó indulással rögtön elkezdte

kiszorítani ellenfelét a mi fiunk, de érthe-
tetlen okból újraindítást rendelt el a len-
gyel mérkőzés vezető. Sajnos másodszorra
már nem kezdett olyan jól, és bár jól küz-
dött a kiszorult helyzetéhez képest, végül
a brazil versenyző került a döntőbe.
A bronz mérkőzésen az ukrán versenyző
várt Marcira ahol egy remek akcióval meg-

szerezte élete első VB érmét.
Gratulálunk az eredményes versenyzéshez!

a tököli gyuricza Marcell junior világBajnoki BronzÉrMes lett tokióBan

tököl-soMorja
Barátság 30 év után is

A hétvégén a tököli sportcsarnokban fogadta az
öregfiúk labdarúgócsapat a felvidéki Somorja ha-
sonló korú csapatát. Bizony az eltelt idő lassított a
játékosok mozgásán, vannak, akik már a fiaikat
küldték pályára maguk helyett, de a játék, az
együttlét ugyanolyan jólesett mindenkinek, mint
régen. A baráti vacsora már nem nyúlt az éjszakába,
de a beszélgetések mellett néhány nóta is elhang-
zott. A hagyomány alapján a folytatás sem marad
el, Somorján szeretettel várják a visszavágóra a tö-
kölieket.
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Az elmúlt évek nehézségeinek idején maszkok mögött, ren-
dezvények nélkül joggal féltünk, visszakapjuk-e valaha a
régi életünket. Az idei év eseményein is érzékelhető volt a
visszafogottság. Hála Istennek ez a szüreti felvonulás idejére
eltűnt. Régen látott gyermeksereg és felnőtt érdeklődő
szállt be a menetbe. A különböző korú táncosok, énekesek,
lovasok, lovas és gépi fogatok 7 helyen álltak meg szórakoz-
tatni a nagyszámú érdeklődőt. Ennyi megálló sehol máshol

nincs a Csepel-szigeten. Az örömteli várakozás leírhatatla-
nul gazdag és kedves vendéglátással párosult. Bizony nehéz
volt ellenállni a kínálásnak, a jóféle süteményeknek, italok-
nak. A Széchenyi utcában záródó felvonulás ismét Major
József bográcsgulyásával zárult.

Fotók: Bosnyák Simonné, Horváth Károly, Horváth László 
és Pióker Zoltán

Visszatért a régi szüreti felvonulások hangulata
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